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 Na slávnostnom akte odovzdávania 

ocenení osobnostiam kultúrneho, športového 

a spoločenského života v obci Častá – Častov-

ský škorec 2024 v rámci osláv Slovenského 

národného povstania boli na základe návrhov 

a nominácií udelené ocenenia nasledovným 

občanom obce Častá. Ceny vytvoril miestny 

umelecký drotár pán Ladislav Kunetka, pri-

čom každá predstavuje jedinečný originál. 

Ocenenia spolu so starostom obce odovzdáva-

li poslanci obecného zastupiteľstva Jana Ja-

kušová, Samuel Lederleitner a Jozef Graj-

ciar. 
 

V kategórii osobnosť obce Častá 
 

Alojz Lapšanský  - 

starosta obce Častá 

v rokoch od 1984 až 

1990 a potom od 

roku 1994 do roku 

2002, viedol obec 

spolu 14 rokov. Za 

jeho pôsobenia bolo 

zrealizovaných via-

cero investičných 

projektov, ako naprí-

klad výstavba ná-

jomnej bytovky,  

kúpaliska, či miestneho amfiteátra a rozbehnu-

tých množstvo kultúrnych a spoločenských pod-

ujatí. 

Cena bola  udelená za dlhoročný rozvoj obce, 

dosiahnuté výsledky  a pôsobenie vo funkcii   

starostu obce Častá. 

 

Stanislav Jablonov-

ský - starosta obce 

Častá tri volebné 

obdobia po sebe, 

a to od roku 2002 do 

roku 2014, viedol 

obec spolu 12 rokov. 

Za jeho pôsobenia sa 

zrealizoval napríklad 

projekt revitalizácie 

námestia, výstavby náučného chodníka 

a rozbehla príprava na projekt čističky odpado-

vých vôd a celoobecnej kanalizácie. 

Cena bola  udelená za dlhoročný rozvoj obce, 

dosiahnuté výsledky  a pôsobenie vo funkcii sta-

rostu obce Častá. 

 

Mária Garajová - 

prednostka obecného 

úradu v rokoch od 

1999 do 2014 

a následne od roku 

2014 do 2018 staros-

tka obce, vo vedení 

obce pôsobila spolu 

19 rokov, za jej pô-

sobenia ako staros-

tky bola napríklad 

budovaná 

a odovzdaná do uží-

vania verejná kanalizácia, podieľala sa na viace-

rých hlavných investičných projektoch v obci.  

Cena bola udelená za dlhoročný rozvoj obce, 

dosiahnuté výsledky  a pôsobenie vo funkciách 

prednostky a  starostky obce Častá. 

 

Mária Grajciarová 

-  dlhoročná zamest-

nankyňa obecného 

úradu, ktorá  pôsobi-

la na matričnom 

úrade obce Častá od 

roku 1975 do roku 

2008, čo je  spolu 33 

rokov,  podieľala sa 

na chode a činnosti 

obecného úradu 

v prospech občanov 

Častá a patrila medzi 

najdlhšie slúžiace pracovníčky miestneho úradu.  

Cena bola udelená za dosiahnuté výsledky 

a dlhoročné  pracovné pôsobenie na Matričnom 

úrade v Častej.  
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Darina Lindtnerová - dlhoročná 

zamestnankyňa obecného úradu, 

ktorá pôsobila na obecnom úrade 

od roku 1990 do roku 2015 čo je 25 

rokov, podieľala sa na rozvoji práce 

a činnosti miestneho úradu 

v mnohých oblastiach pre občanov 

obce Častá. 

Cena bola udelená  za dlhoročný 

rozvoj obce, dosiahnuté výsledky  

a pôsobenie vo funkcii referentky 

Obecného úradu obce Častá. 

 

Marcela Martešíková - dlhoročná 

zamestnankyňa obecného úradu, 

ktorá pôsobí na obecnom úrade od 

1. 5. 1999 dodnes a ktorá bola sú-

časťou tímu obecného úradu 

v Častej spolu so starostami p. Lap-

šanským, p. Jablonovským, p. Ga-

rajovou a kolegyňami p. Grajciaro-

vou a Lindtnerovou, pôsobila na 

poste účtovníčky obce 19 rokov 

a v súčasnosti pôsobí ako matrikár-

ka obce. 

Cena bola udelená za dlhoročné pracovné  pôsobenie na Obec-

nom úrade  v Častej vo funkciách účtovníčky a matrikárky. 

 

Anastázia Marnuseková - učiteľ-

ka Základnej školy v Častej, ktorá 

učila častianske deti na prvom stup-

ni a ktorú si mnohí  občania pamä-

tajú ako svoju dobrú pani učiteľku, 

podieľala sa na rozvoji školy a jej 

pedagogických úspechov.  

Cena bola udelená za dosiahnuté 

pedagogické úspechy, rozvoj vzde-

lávania a dlhoročné pôsobenie 

v pozícii učiteľky v  základnej škole 

v obci Častá. 

 

Anna Beláková - dlhoročná členka 

Jednoty dôchodcov Častá, ktorá má 

na starosti finančné zabezpečenie 

miestneho klubu. Podieľa sa ako 

členka vedenia na jej pestrej čin-

nosti, organizácii rôznych spolo-

čenských podujatí, starostlivosti 

o miestnu budovu klubu, ako aj 

množstva spoločenských podujatí 

seniorov obce. 

Cena bola udelená za dosiahnuté 

výsledky v práci so seniormi a dl-

horočné pôsobenie vo vedení klubu Jednoty dôchodcov. 

Vladimír Jankto - dlhoročný pred-

seda Dobrovoľného hasičského 

zboru Častá, za jeho pôsobenia do-

šlo k modernizácii hasičskej zbroj-

nice, dovybaveniu hasičskej techni-

ky, skvalitneniu a rozvoju činnosti 

zboru, ako aj jeho prezentácii v obci 

a mimo obce.    

Cena bola udelená za dlhoročný 

rozvoj Dobrovoľného hasičského 

zboru v  obci Častá.  
 

 

Jana Jakušová - je vo svete silové-

ho trojboja známa najmä pod diev-

čenským priezviskom Sedláčková. 

Patrí do generácie, ktorá rozbiehala 

slávu nášho ženského trojboja a to v 

zmysle nielen klubovom, ale aj ce-

lonárodnom. Počas bohatej a úspeš-

nej športovej kariéry v rokoch 1996

-2006 vybojovala množstvo národ-

ných titulov a utvorila desiatky ná-

rodných rekordov. Vo svojej váho-

vej kategórie nebola doma nikdy 

porazená. V Európskom a svetovom meradle patrila do špičky, 

o čom svedčia medaily z Majstrovstiev Európy aj sveta. Ne-

sporne patrí medzi legendy slovenského silového trojboja. 

Cena bola udelená za významné dlhoročné športové úspechy 

v silovom trojboji a reprezentáciu obce Častá doma 

a v zahraničí. 

 

V kategórii športovec roka 

 

Matej Koník - najmladší ocenený 

len 16-ročný úspešný motokárový 

pretekár, ktorý je päťnásobným 

držiteľom titulu Majster Slovenska 

a v súčasnosti už jazdí svetové sú-

ťaže, kde ukázal, že sa vo svete 

nestratí. Je vicemajster zóny Európy 

2019, získal 9. miesto na svetovom 

finále v Bahrajne 2021, 11. miesto 

na svetovom finále v Portugalsku 

2022, 11. miesto na svetovom finále 

v Bahrajne 2023, 10. miesto na FIA 

motorsport Games vo Francúzku 2022, čo sú neoficiálne moto-

športové olympijské hry.  

Cena bola udelená za významné športové úspechy 

a reprezentáciu obce Častá doma a v zahraničí v oblasti moto-

športu. 
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Miroslav Novák  - dlhoročný člen 

Kynologického klubu Častá, úspeš-

ný chovateľ plemena stredoázijské-

ho ovčiarskeho psa, reprezentoval 

klub na domácich a zahraničných 

výstavách. 

Cena bola  udelená za dlhoročné 

pôsobenie v Kynologickom klube 

Častá, medzinárodné chovateľské 

úspechy a reprezentáciu klubu a 

obce na domácich a zahraničných 

kynologických výstavách. 

 

Samuel Lederleitner  - reprezentant 

SR, ktorý dlhoročne patrí do trojice 

najsilnejších trojbojárov Slovenska. 

Jeho výkon 952,5 kg v trojboji patrí 

medzi 4. historicky najvyššie súčty v 

trojboji na Slovensku. V kategórii 

do 120 kg kraľuje medzi mužmi už 

zopár rokov. Inak tomu nebolo ani v 

roku 2023, keď jasne zvíťazil na 

MSR v trojboji aj v tlaku na lavičke.  

Cena bola udelená za významné 

športové úspechy a reprezentáciu 

obce Častá v silovom trojboji na domácich a medzinárodných 

súťažiach.    

 

V kategórii športový klub roka 

 

Občianske združenie BTC Častá - 

občianske združenie Beh, tenis 

a cyklistika vzniklo v roku 2005, má 

18 členov. Klub úspešne vedie pred-

seda Vladimír Schwarz. Nosnými 

akciami združenia sú Častovský 

cyklokruh, ktorý vynikajúcou orga-

nizáciou členov a dobrovoľníkov 

dosiahol už veľkú popularitu a celo-

slovenskú úroveň, o čom svedčí aj 

počet prihlásených pretekárov na 

tento ročník a to 1050. Združenie je 

tiež pokračovateľom a usporia date-

ľom Guláš cupu v obci, ktorého organizáciu prevzalo po ob-

čianskom združení Satyr. Združenie organizuje aj možno menej 

známe, no pre ich členov veľmi obľúbené pravidelné výjazdy 

okolo Neusiedlerského  jazera, či pravidelný Mikulášsky beh 

do Sološnice.  

Cena bola udelená za dlhoročný prínos k rozvoju športu 

a organizáciu tradičného celoslovenského podujatia Častovský 

cyklookruh  v  obci Častá. 

 

V kategórii kultúra  

 

Simona a Jozef Šeborovci  - manželia sa už dlhoročne po-

dieľajú na organizácií rôznych podujatí v obci,  podujatie Vatra 

SNP zastrešujú už 27 rokov, okrem organizovania podujatí sú 

č a s t o k r á t 

spoluorgani-

zátormi, ktorí 

zabezpečujú 

dôležitú časť 

podujatí, a to 

je občerstve-

nie a celkovú 

spoločenskú 

úroveň. 

Cena bola 

udelená za 

dlhoročnú organizáciu reprezentačných, kultúrnych 

a spoločenských podujatí v  obci Častá. 

 

Martin Myslík a jeho tím  -  sa 

dlhoročne podieľa na organizovaní 

rôznych podujatí v obci ako hlavný 

organizátor, prípadne ako spoluorga-

nizátor, ktorý okrem iného zastrešu-

je veľmi dôležitú časť podujatí, a to 

je občerstvenie. Podujatia sú určené 

širokému spektru občanov, vrátane 

detí, ako udalosť leta – Letné detské 

kino, ktoré sa len za dva roky reali-

zácie stalo veľmi populárnym 

a obľúbeným podujatím.  

Cena bola udelená za dlhoročnú 

organizáciu reprezentačných, kultúrnych a spoločenských pod-

ujatí v  obci Častá. 

 

Špeciálne ocenenia 

 

Členom DHZ Častá -  za záchranu ľudského života - Ľudo-

vít Ochaba, Radoslav Hnátik, Richard Hnátik, Igor Užovič, 

Samuel Užovič, Petr Martešík, Patrik, Mikláš,  Henrich 

Duban a Tibor Peško - dňa 14. apríla 2024 bola posádka zá-

chranárskeho vrtuľníka z Bratislavy privolaná k pacientke do 

obce Častá, u ktorej došlo k náhlemu zastaveniu obehu. Vďaka 

výbornej spolupráci záchranárov, príslušníkov polície a dobro-

voľných hasičov DHZ Častá, ktorí pre obnovu obehu použili 

AED prístroj a ktorí sa podieľali na rýchlom prevoze sa podari-

lo 51-ročnej žene úspešne obnoviť obeh a zachrániť jej tak ži-

vot. Následne bola pacientka v stabilizovanom stave prevezená 

do nemocnice.  

Cena bola udelená za záchranu ľudského života pri zásahu 

v roku 2024 a rozvoj Dobrovoľného hasičského zboru  v  obci 

Častá. 
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Všetkým oceneným srdečne blahoželáme! 

 

František Kašický, Marcela Krchnáková 

foto: Roman Setnický, WEB 

 

 Získavanie finančných zdrojov z rôznych fondov, 

dotácii a grantov je veľmi dôležitou súčasťou práce samo-

správy, ktoré napomáha realizovať životne dôležité projek-

ty v obci. V súčasnosti ide o takmer dve desiatky projekto-

vých a investičných aktivít ktoré realizujeme, pripravuje-

me, projektujeme, či v ktorých sme podali žiadosti 

a čakáme na rozhodnutie. V niektorých sme už boli úspešní 

a niektoré sme už zrealizovali.  

 

Projekty v realizácii, v podaní žiadosti, príprave, sledova-

ní... 

Výstavba optickej siete v obci Častá  

Z celkových plánovaných 5 etáp realizácie výstavby optickej 

siete v obci sú zrealizova-

né tri etapy. Zostáva vý-

s t avb a  d voch e táp 

s predpokladaným ukonče-

ním cca do novembra 

2024. Po realizácii každej 

etapy sa uskutočňuje pre-

bratie rozkopávky na ve-

rejných priestranstvách. 

Rozkopávky sú priebežne 

kontrolované, prípadne 

problémy a poruchy sú 

promptne  riešené a od-

straňované. Uskutočňujú 

sa pravidelné pracovné 

stretnutia so stavbyvedú-

cim. Po ukončení stavby 

obce obdrží dokumentáciu 

súvisiacu so zameraním stavby. Projekt financuje a realizuje 

Slovak Telekom, a.s. Projekt je v realizácii. 

Zlepšenie energetickej hospodárnosti a efektívnosti štát-

nych budov  

Jedná sa o tzv. ,,Rýchle opatrenia“ prostredníctvom  

Slovenskej inovačnej a energetickej agentúry. Projekt zahŕňa 

výmenu okien a ostatných vonkajších otvorových konštrukcií 

na budove Obecného úradu za  28 185,83 € s DPH. Ďalej za-

teplenie podlahy nevykurovaného podkrovia Obecného úradu 

Častá, Klubu Jednoty dôchodcov a pôvodnej budovy Materskej 

školy za  91 306,80 € s DPH. Na všetkých troch budovách sa 

počíta v podkroví s modernizáciou vnútorného osvetlenia za 

1677,60 € s DPH. Celkové náklady predstavujú  121.170 € bez 

finančnej spoluúčasti obce. Obec zrealizovala verejné obstará-

vanie. Víťaznou spoločnosťou je Heat, s.r.o. Sú podpísané 

zmluvy s odkladacou podmienkou súvisiacou so získaním dotá-

cie. Žiadosť na projekt bola podaná. 

Vodozádržné opatrenia na ulici Zámocká  

Obec sa zapojila  do aktuálnej výzvy Environmentál-

neho fondu v oblasti Adaptácia na zmenu klímy v sídelnom 

prostredí. Projekt predpokladá riešenie situácie na ulici Zámoc-

ká v súvislosti 

s prívalovými 

d a ž ď a m i 

z priľahlej 

ulice.  Vodo-

zádržné opat-

renia sa budú 

realizovať na 

miestnej ved-

ľajšej komuni-

kácii ,  kde 

vplyvom sil-

ných návalových dažďov počas dlhého obdobia došlo k bada-

teľnému poškodeniu celého povrchu komunikácie do stavu, 

v akom sa nachádza dnes. 

Prívalové vody značne 

rozrušili povrch a počas 

b ú r o k  d o c h á d z a 

k vyplavovaniu kameňov, 

zeminy, nánosov z miest-

nej komunikácie na štátnu 

komunikáciu 3. triedy. 

Projekt bude pozostávať z 

výmeny povrchu komuni-

kácie, ktorá bude vybudo-

vaná z polovegeta- čných 

betónových panelov tzv. 

zatrávňovacej dlažby pre-

sypaných kamenivom 

a uložených na vrstvách zo 

štrku a štrkodrte. Predpo-

kladaná dĺžka výmeny povrchu komunikácie je cca 90 m. Ďalej 

sa vybuduje záchytný žľab, ktorý zabezpečí zachytenie vôd 

pritekajúcich z uličky, aby nedochádzalo k ich stekaniu na štát-

nu cestu. Žľab bude vybudovaný na šírku uličky (cca 4 m) 

a bude od terénu až po niveletu terajšieho potrubia. Pred žľa-

bom v smere od riešenej uličky  bude vybudovaná priehlbeň na 

zachytenie kamienkov a pod., ktorú bude možné podľa potreby 

čistiť. Žľab aj priehlbeň budú prekryté roštom umožňujúci pre-

chod  vozidiel.  
pokračovanie na strane 5 →  

AKTUÁLNY STAV PROJEKTOVÝCH 

A INVESTIČNÝCH ZÁMEROV  

OBCE ČASTÁ  

  začnú prípravu a realizáciu spoločenských akcií v obcí Častá 

v pôsobnosti Občianskeho združenia SATYR. Cena bola odo-

vzdaná manželke pani Alene Jakušovej. 

 

Ivan Jakuš – in memoriam - bol 

nadšencom organizovania rôznych 

kultúrnych a spoločenských podujatí 

v obci, spoluzakladateľ občianskeho 

združenia SATYR. Ako povedala 

jeho manželka: ,,Všetko, čo robil pre 

obec, robil s veľkou láskou, rados-

ťou, bol šťastný, keď ostatní boli 

spokojní, keď sa na akciách poriada-

ných občianskym združením Satyr 

radi zabávali.“ Cena - in memoriam  

bola  udelená  za  dlhoročnú  organi- 
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Obdobný žľab bude aj na konci bočnej ulice. Celkové náklady 

budú predstavovať 49977,57  € s DPH pri spolufinancovaní 

obce vo výške  minimálne 1 percenta, čo predstavuje  500 € 

s DPH. Obec má spracovaný projekt a žiadosť bola podaná. 

Žiadosť obce o dotáciu na výmenu strešnej krytiny na bu-

dovách obce Častá – Klub Jednoty dôchodcov alebo potra-

vín.  

V súvislosti s plánovaným a pripravovaným výjazdo-

vým rokovaním vlády Slovenskej republiky v okrese Pezinok 

obecný úrad predložil žiadosť o poskytnutie finančných pro-

striedkov na výmenu strešnej krytiny na budove sídla Klubu 

Jednoty dôchodcov v obci Častá. ktorý v súčasnosti združuje 

viac ako 130 členov prevažne z Častej, ako aj okolitých obcí.  

Strecha budovy je v havarijnom stave, zateká a vyžaduje si 

výmenu strešnej krytiny. Obec zabezpečila odbornú prehliadku 

strechy, ktorá potvr-

dila potrebu výmeny 

existujúcej starej 

strešnej krytiny, vy-

spravenie komínov, 

v y r o v n a n i e 

a spevnenie krovu, 

ako aj výmenu daž-

ďových zvodov. 

Krov budovy je vo 

vyhovujúcom stave a nie je ho potrebné meniť. Predpokladané 

výdavky podľa spracovaného výkazu výmer  sú vo výške cca 

45.016,20 €. V prípade pridelenia finančnej dotácie je obec 

Častá pripravená zrealizovať opravu strechy a výmenu krytiny 

prostredníctvom vysúťaženého dodávateľa ešte v roku 2024. 

Projekt predstavuje pridanú hodnotu pre možnosť združovania 

sa a aktívnej občianskej participácie seniorov na živote v obci 

Častá vo forme pravidelného stretávania sa a organizovanie 

spoločenských a kultúrnych podujatí, ako aj športových akcií 

v areáli klubu. 

 Súčasne obec alternatívne požiadala dotáciu na výme-

nu strešnej krytiny na budove, ktorá  sa využíva na činnosť 

spoločenských združení v obci Častá, toho času občianskeho 

združenia Schatmansdorf, ktoré sa venuje rozvoju historických 

stredovekých  tradícií a remesiel v obci. Súčasne je  časť budo-

vy využívaná v rámci občianskej vybavenosti  ako miestne 

potraviny. Strecha budovy je taktiež v havarijnom stave, silno 

zateká, poškodzuje majetok združenia a vyžaduje si výmenu 

strešnej krytiny. Predpokladané výdavky podľa spracovaného 

výkazu výmer  sú vo výške cca 69 831,72  €. Žiadosti boli po-

dané. Vláda SR na svojom rokovaní 9. 10. 2024 v Modre 

schválila svojim uznesením dotáciu vo výške 45 000 € na vý-

menu strešnej kritiny na budove sídla klubu Jednoty dôchodcov 

v obci. 

 

Projekt dostavby kanalizácie na ul. Hlavná  

Obec má podanú žiadosť a doplnenú podľa požiada-

viek Environmentálneho fondu vo výške cca 400.000 €. Po 

rokovaní vlády v Modre bolo oznámené, že na základe podanej 

žiadosti obce bola schválená dotácia vo výške 398 000 €.  

Refundácia nákladov na dokončený projekt výstavby chod-

níka na ul. Štefanovská 
V súvislosti so zapojením sa do výzvy MAS 001/7.5/5 

z roku 2023 na spolufinancovanie výstavby chodníka 

z externých zdrojov vo výške 100.000 € dodala všetky požado-

vané doklady a dokumenty pre Miestnu akčnú skupinu, ktorá 

deklarovala, že zo 

svojej úrovne zaslala 

všetky informácie 

a odporúčanie na 

schválenie financova-

nia projektu na Po-

ľnohospodársku pla-

tobnú agentúru. Obec 

čaká na vyrozumenie 

a refundáciu vynalo-

žených nákladov. 

Projekt rekonštrukcie telocvične Základnej školy 

Obec v mesiacoch júl a august 2024 po konzultácii 

s vedením ZŠsMŠ a projektantom predložila na výzvu Brati-

slavského samosprávneho kraja projektový zámer na prístavbu 

novej telocvične v areáli základnej školy v predpokladanej výš-

ke 700.000 €. v rámci opatrenia 4.2. podpora regionálneho 

školstva. V rámci výsledkov a kritérií BSK je projekt 

v súčasnosti na 4. mieste v rámci Malokarpatskej oblasti. 

V súčasnosti sa čaká na územnú dohodu v rámci okresov Se-

nec, Malacky, Pezinok a Bratislava. 

Súčasne obec plánuje podať žiadosť o dotáciu s cie-

ľom získať finančné prostriedky na realizáciu modernizácie 

pôvodnej telocvične (bez pôvodne zamýšľaného zámeru jej 

rozširovania), čo predstavuje zmenu pôvodného projektu.  Mo-

dernizácia telocvične sa uvažuje prostredníctvom výziev zame-

raných na energetickú úsporu budov. Obec je v súčasnosti 

v tejto veci v kontakte s projektantom a BSK. 

Projekt výstavby pump-trackového ihriska v obci  

Obec má spracovaný projekt, ako aj zabezpečený po-

zemok pre výstavbu. Pravidelne preveruje možné výzvy v tejto 

oblasti. V súčasnosti podala žiadosť  na Fond na podporu 

športu. 

Projekt modernizácie obecnej techniky  

Snahou obce je získať vozidlo VITRA – univerzálne-

ho nosiča náradia na zabezpečovanie celoročnej údržby chodní-

kov a miestnych komunikácií v obci Častá v predpokladanej 

hodnote cca 180.000 € bez DPH pri predpokladanej spoluúčasti 

8 percent. Obec pravidelne sleduje uvedenú problematiku. Vy-

hlásenie plánovanej  výzvy sa nateraz neuskutočnilo. 

Projekt riešenia statickej dopravy v obci vrátane redisloká-

cie autobusovej zastávky v križovatke Fándlyho a Hlavnej 

ulice, parkovacích miest na ulici Na vŕšku a pri ambulan-

ciách lekárov  

Z úrovne projekčnej kancelárie po dopracovaní štúdií 

redislokácie autobusovej zastávky v križovatke Fándlyho a 

Hlavnej ulice, parkovacích miest na ulici Na vŕšku (po ľavej 

strane smerom od kostola, po pravej strane COOP Jednota plá-

nuje výstavbu 12 parkovacích miest) a pri ambulanciách leká-

rov pokračovaním po ulici Hlavnej v priestore medzi rodinný-

mi domami a obecnou zeleňou, prebieha príprava projektov. 

Súčasne sa dopracováva projekt o modernizáciu  10 autobuso-

vých zastávok v obci.  Prebieha spracovanie žiadosti. Uskutoč-

nilo sa verejné obstarávanie na zhotoviteľa projektovej doku-

mentácie.  Následne bude spracovaný projekt za účelom pred-

loženia na schválenie do Rady partnerstva.  Obec je zaradená 

v zásobníku projektov v rámci  
pokračovanie na strane 6 →  
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Bratislavského samosprávneho kraja. Projekt sa predpokladá 

vo výške 480.000 € pri 8%, pri určitých podmienkach 0% spo-

luúčasti.  
Projekt zberného dvora obce 

Zámer obce je v procese prípravy a uskutočnilo sa 

pracovné rokovanie s projektantom. Po odbornom zhodnotení 

a komunikácii s ním sa v súčasnosti  rieši možnosť  umiestne-

nia  zberného dvora na pozemkoch pred súčasnou silážnou ja-

mou, ktoré by obec zobrala do dlhodobého prenájmu a obecnej 

parcele. Z doterajšími užívateľmi silážnej jamy prebehli roko-

vania,  súhlasili s využitím betónovej plochy pred ňou za pod-

mienky zabezpečenia vstupu, čo sa plánuje riešiť v rámci tech-

nickej prípravy projektu. Zrealizovali sa  rokovania 

so Slovenským plynárenským podnikom – distribúcia za úče-

lom doriešenia podmienok výstavby z hľadiska ochranných 

pásiem z dôvodu existencie prečerpávacej stanice plynu na 

susediacom pozemku, ktorý po zohľadnení ich požiadaviek 

nebude namietať. Projektant začal práce na projekte zberného 

dvora. Súčasne sa doriešila problematika plomby na jednom 

z pozemkov, ktorý je vytypovaný na dlhodobý prenájom 

a výstavbu zberného dvora a majiteľka následne iniciovala de-

dičské konanie, ktorému bránila plomba. Po jeho ukončení 

dôjde k príprave zmluvy o dlhodobom nájme. Obec je zaradená 

v zásobníku projektov v rámci Bratislavského samosprávneho 

kraja s možnosťou získania cca 440.000 € pri 8% spoluúčasti.  

Schválené projekty... 

Obec Častá má už schválené nasledujúce žiadosti a 

projekty, ktoré spracovala a predložila.  

Žiadosti obce o dotácie z Ministerstva financií SR  

Obec Častá pripravila dve žiadosti o dotáciu 

v pôsobnosti MFSR, v obidvoch bola úspešná. Prvou bola 

schválená žiadosť o dotáciu na individuálne potreby obcí 2024 

na projekt s názvom: Modernizácia futbalového ihriska v Čas-

tej, kde výška schválenej dotácie je 9 590,00 €.  Uvedený pro-

jekt je zameraný na zatraktívnenie areálu futbalového ihriska, 

pričom jeho 

hlavným cie-

ľom je zlep-

šiť podmien-

ky pre športo-

vé, vzdeláva-

cie a kultúrne 

aktivity kona-

júce sa na 

futb a lo vo m 

ihrisku v Čas-

tej. Projekt 

má taktiež prispieť k celkovej atraktivite, nakoľko v sebe zahŕ-

ňa vybudovanie nového osvetlenia. Druhou bola schválená 

žiadosť o dotáciu v rámci výzvy: ,,Dotácia na všeobecne pro-

spešné služby v roku 2024“, kde  obec požiadala o dotáciu na 

projekt: Rozvoj kultúrnej, vzdelávacej a výchovnej činnosti v 

Častej na materiálne vybavenie priestorov bývalého Mikrore-

giónu, to znamená nábytok, technické vybavenie, ozvučenie, 

stany na obecné akcie. Výška schválenej dotácie je 12 324,78 

€. 

Žiadosti Obecnej knižnice z Fondu na podporu umenia  

Na základe podaného projektu ,,Tvoja knižnica je tvo-

jím rajom“, ktorú spracovala pani Dana Poizlová  obec získala 

z Fondu na 

podporu ume-

nia sumu vo 

výške 1 100 €, 

čo napomôže 

k ďalšiemu 

r o z š í r e n i u 

knižného fon-

du a poskyto-

vaných slu-

žieb.  

 

Žiadosti v oblasti odpadového hospodárstva   

Na základe zaslanej a spracovanej žiadosti Obecným 

úradom Častá o poskytnutie príspevku v súlade so zákonom o 

poplatkoch za uloženie odpadov a zákona o Environmentálnom 

fonde boli schválené a boli obci poskytnuté finančné prostried-

ky vo výške 3032,43 €. Žiadosť spracovávala a realizovala 

Silvia Pecúchová zodpovedná za odpadové hospodárstvo.  
Investičná a technická činnosť v obci... 

V rámci starostlivosti o obecný majetok a pravidelnej 

š t a n d a r d n e j 

údržby sa zre-

alizovala op-

rava priečelia 

budovy obec-

ného úradu.  

T a k -

tiež bolo zrea-

lizované pre-

čistenie daž-

ďových od-

kvapov celej 

budovy obec-

ného úradu.  

Zrealizovala sa 

úprava prie-

storov zasada-

cej miestnosti 

na prízemí 

budovy obec-

ného úradu.  
P o k r a č o v a l i  

v y s p r á v k y 

spojené s as-

faltovaním ciest v obci súvisiace s odstraňovaním porúch na 

hlavnom vodovodnom potrubí, ako aj prípojkách v Častej. V 

ďalšom období sa budú realizovať betonáže, ako aj asfaltovanie 

ďalších miest 

spojených s 

u k o n č e n í m 

jednotl ivých 

etáp výstavby 

optickej siete 

v obci. 
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Obec Častá rea-

lizovala úpravy koryta 

Štefanovského potoka 

na námestí a čistenie 

koryta na Sokolskej 

ulici, či odtokov na 

Hlavnej ulici po prívalo-

vých dažďoch, vrátane 

úpravy zelene pred obec-

ným úradom.  

Obec na základe 

Zmluvy o zriadení vec-

ných bremien – uloženie 

elektrického kábla do 

zeme na ulici Kíperská so 

Západoslovenská distri-

bučná, a.s. získala jedno-

rázovú náhradu vo výš-

ke 5.205 €. 

Obec taktiež rieši problematiku  ďalších vodozádrž-

ných opatrení pri škole a  susediacich farských pozemkoch 

využívaných 

ako verejné 

priestranstvo 

v podobe osa-

denia verejno-

prospeš- ného 

zariadenia, ako 

aj prenájom a  

úpravu ďal-

ších priesto-

rov v zdra- 

votnom stre-

disku na vybudovanie röntgenologického pracoviska na 

náklady MUDr. Vladimíra Vozára za účelom zvýšenia rozsa-

hu poskytovaných služieb pre obyvateľov Častej. 

Obecný úrad naďalej sleduje vyhlasované výzvy 

s cieľom získania ďalších finančných prostriedkov pre obec. 

 

AMB. PhDr. Mgr. František Kašický, PhD., MBA, LL.M., 

starosta obce 

Jozef Dukát, zástupca starostu 

Ing Zuzana Polčičová, účtovníčka obce 

foto: Roman Setnický, archív obce  
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SPOLOČENSKÁ RUBRIKA  

V 1. ŠTVRŤROKU 2024  
Prišli na svet:  

  

Marcus        Havlas      

Noel Lukáš    Šimončič  

Veronika    Očkovičová  

Šimon     Martešík  

Hannah     Federová  
  

Zosobášili  sa:  

  

Kristína Jana Liptajová   Lukáš Juriš  

Nikoleta Adamcová   Michal Kyrinovič  

Mária Nevosádová   Mário Doktorík   
    

Navždy nás opustili :  

  

Jozef     Lukačovič  

Margita     Heldová  

Matúš     Kubek  

Marta     Vargová  

Vincent     Cíferský  

Eva     Lederleitnerová  

Iveta    Mlejová  

Stanislav     Minarových   
  

Blahoželáme jubilantom:  

 

 60-roční 

  

Peter     Valentovič  

Emília     Cíferská  

Jarolím     Vrábel  

Alena     Citterová  

Alena     Jakušová  

Peter     Hrdlička  

Miriam     Krišková  

Tibor     Köszikla  

Nataša     Podhradská  

Leopold    Vavrinčík  

Pavol     Held  

Robert     Nándory  
 

65-roční 

 

Milan     Lapoš  

Viera     Gážiová  

Miroslav    Myslík  

Ľubomír    Kurtiš  

Gertrúda    Lapošová  
  

70-roční 

 

Štefan     Miko  

Ondrej     Bukovinský  

Anna     Gavorníková  

Jana     Šikulová  

Helena     Barteková  

Ľubomír    Potočný  

Ľudmila    Vyskočová  

Oľga     Valčáková  

Júlia     Gážiová  

Alena     Bukoviská  

Mária     Mičunková  

Marta     Hubertová  

Jana     Porkertová  

Alena     Drozdová    
    

75-roční 

 

Alžbeta    Schwarzová  

Ľudoví t     Ochaba  

Ladislav    Lederleitner  

Irena     Zelinková  

Helena     Neshodová  

Terézia     Tomanová  

Ľudmila    Jablonovská  

Ján     Krchňák  

Mária     Dukátová  

Ján     Bauer  

Mária     Pudmarčíková  

Peter     Martešík  
 

80-roční 

 

Ivan     Myslík  

Helena     Sláviková  
  

95-ročná  

 

Mária     Stipulová  Matrika Častá 



pokračovanie na strane 9 →  
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Obec Častá sa tradične zúčastnila v alegorickom sprie-

vode počas tohtoročného Pezinského vinobrania a bola zastú-

pená Divadlom na kolene, Dobrovoľným hasičským zborom, 

Kynologickým klubom a BTC klubom. Ďakujeme za prezentá-

ciu.                                                                

foto: FB obce Častá 

Uznesenie č. 1/III./OZ/2024 - Obecné zastupiteľstvo v Častej:  

a) schvaľuje návrhovú komisiu Obecného zastupiteľstva 

v Častej v zložení: Ivan Ružek, Jozef Dukát,  

b)  určuje overovateľov zápisnice v zložení: Jana Jakušová, 

Jozef Grajciar, 

c)  berie na vedomie zapisovateľa zápisnice: Silvia Pecúchová. 

 

Hlasovanie: všetci prítomní (  7  ) –  za 

   

Uznesenie č. 2/III./OZ/2024 - Obecné zastupiteľstvo v Častej 

schvaľuje program rokovania III. riadneho zasadnutia Obecné-

ho zastupiteľstva v Častej v roku 2024 podľa pozvánky.  

 

 Hlasovanie: všetci prítomní (  7  ) –  za 

 

Uznesenie č. 3/III./OZ/2024 - Obecné zastupiteľstvo v Častej 

berie na vedomie plnenie uznesení z posledného  zasadnutia  

Obecného zastupiteľstva v Častej a informáciu starostu obce. 

 

Hlasovanie: všetci prítomní (7  ) – za  
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PREZENTÁCIA OBCE NA  

VINOBRANÍ  



Uznesenie č. 4/III./OZ/2024 - Obecné zastupiteľstvo v Častej 

berie na vedomie  verejné vypočutie prítomných občanov. 

 

 Hlasovanie: všetci prítomní ( 7  ) – za  

 

Uznesenie č. 5-III./OZ/2024 - Obecné zastupiteľstvo v Častej 

berie na  vedomie správu nezávislého audítora. 

 

 Hlasovanie:  všetci prítomní ( 7 ) – za     

 

Uznesenie č. 6/III./OZ/2024 - Obecné zastupiteľstvo v Častej 

berie na vedomie aktuálny stav projektových a investičných 

zámerov obce Častá. 

 

 Hlasovanie: všetci prítomní ( 7  ) – za          

 

Uznesenie  č. 7/III./OZ-2024 - Obecné zastupiteľstvo v Častej 

schvaľuje podanie žiadosti o dotáciu z Environmentálneho 

fondu na rok 2024 v oblasti Adaptácia na zmenu klímy 

v sídelnom prostredí (A) - Obec Častá - Zámocká ulica, vodo-

zádržné opatrenia vo výške 49 977, 57 Euro a povinné spolufi-

nancovanie minimálne vo výške 1 %, čo tvorí 499,77, € (po 

zaokrúhlení 500  € ) z pripraveného rozpočtu. 

 

 Hlasovanie: všetci prítomní ( 7 )  - za  

 

Uznesenie  č. 8/III./OZ-2024 - Obecné zastupiteľstvo v Častej: 

a) schvaľuje osadenie verejno - prospešného zariadenia 

(jednoduché vodné zariadenia súvisiace s osadením potrubia  a 

vsakovacích blokov) na  pozemkoch Rímsko-katolíckej cirkvi 

parcelné čísla  4/1, 3 (LV-850) a 6/1 (LV2078) v rámci verejné-

ho záujmu v zmysle súhlasu a dohody s vedením farnosti Častá 

sv. Imricha Rímsko-katolíckej cirkvi Rímsko-katolícka cirkev, 

farnosť Častá sv. Imricha, Andreja Hlinku 303/ 1, 90089 Častá, 

IČO: 34014977  b) súhlasí s financovaním do výšky  5.500 s 

DPH z programu 2.1. kapitálové výdavky obce.  

 

 Hlasovanie: všetci prítomní ( 7  ) – za  

 

Uznesenie  č. 9/III./OZ-2024 - Obecné zastupiteľstvo v Častej 

schvaľuje: a) predloženie žiadosti o poskytnutie príspevku 

v rámci programu ,,Výstavba, rekonštrukcia a modernizácia 

športovej infraštruktúry v obciach do 3000 obyvateľov“ na 

základe výzvy č. 2024/001 Fondu na podporu športu na projekt 

Pumptracková dráha (ihrisko) Častá, b) zabezpečenie realizácie 

projektu v súlade s podmienkami poskytnutia finančných pro-

striedkov z Fondu na podporu športu, c) Zabezpečenie finanč-

ných prostriedkov na spolufinancovanie realizovaného projektu 

vo výške minimálne 10 % z celkovej sumy oprávnených vý-

davkov projektu 10.000 Euro, d) zabezpečenie financovania 

prípadných neoprávnených výdavkov projektu z rozpočtu obce 

Častá. 

 

 Hlasovanie: všetci prítomní ( 7 ) – za   

 

Uznesenie  č. 10/III./OZ-2024 - Obecné zastupiteľstvo 

v Častej schvaľuje úpravu rozpočtu obce č.1/2024 na základe 

priloženej tabuľky 

 

 Hlasovanie: všetci prítomní ( 7 ) – za  
 

Uznesenie  č. 11/III./OZ-2024 - Obecné zastupiteľstvo 

v Častej :   a) schvaľuje prenájom nehnuteľného majetku obce 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa - zriadenie röntgenolo-

gického pracoviska v súvislosti s poskytovaním zdravotnej 

starostlivosti v rámci špecializovanej traumatologicko-

ortopedickej ambulancie MUDr. Vladimíra Vozára, a to za 

nasledovných podmienok: 

 Predmet nájmu: nebytové priestory o celkovej výme-

re 42,95 m2 na prízemí stavby, popis stavby „zdravot. 

stredisko“, so súpisným číslom 292, ktorá sa nachádza 

na adrese: Hlavná 292/135, 900 89 Častá v k. ú. Častá, 

na pozemku registra C, s parc. č. 18/24, o výmere po-

zemku 240 m2, druhom pozemku zastavané plochy 

a nádvoria, pozemok aj stavba spolu zapísané na LV č. 

1839 pre k. ú. Častá, 

 Nájomca: MUDr. Vladimír Vozár, MHA., MBA., 

MPH., kód poskytovateľa zdravotnej starostlivosti 

A64938011, 

 Účel nájmu: zriadenie röntgenologického praco-

viska v súvislosti s poskytovaním zdravotnej starostli-

vosti v oblasti traumatológie a ortopédie 

 Doba nájmu: na dobu neurčitú odo dňa nadobudnutia 

účinnosti nájomnej zmluvy s výpovednou lehotou 6 

mesiacov bez uvedenia dôvodu zo strany nájomcu aj 

prenajímateľa, avšak vždy k 31.januáru kalendárneho 

roka, 

 Nájomné: 794,61,- Eur za celý predmet nájmu ročne 

(röntgenologické pracovisko: 32,45 m2 x 20,50 Eur = 

665,23 Eur, ostatné, tzn. čakáreň, soc. zariadenia a 

chodby: 10,35 m2 x 12,50 Eur= 129,38 Eur), pričom 

počnúc rokom 2025 bude nájomné upravené zvýšením 

o hodnotu určenú podľa Štatistickým úradom SR ofi-

ciálne oznámenej percentuálnej miery inflácie, 

b) poveruje starostu obce podpísaním zmluvy o prenájme ne-

hnuteľného majetku obce. 

 

 Hlasovanie: všetci prítomní ( 7 ) – za  

 

Uznesenie  č. 12/III./OZ-2024 - Obecné zastupiteľstvo 

v Častej berie na vedomie:  1. Urbanisticko-priestorovú  štú-

diu rodinných domov s občianskom vybavením – regulačného 

bloku časť 14/o, 16/o, 15/z, 2. Prehlásenie  vlastníka pozem-

kov: Pozemky Častá s.r.o., že v rámci výstavby bude financo-

vať aj výstavbu budovy pre občiansku vybavenosť. 

 

 Hlasovanie: všetci prítomní ( 7 ) – za  
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Štvrťrok očami hasičov 

 

 Leto 2024 prišlo ku svojmu koncu, 

a tak sa k Vám opäť prihovárame 

v Informačníku, aby sme zhrnuli uplynulé 

obdobie aj z pohľadu DHZ Častá. Toto leto sa 

podpísalo najmä vysokými teplotami 

a veľkým suchom, čo je vždy nebezpečné nie len pre možnosť 

požiarov, ale aj pre zdravie občanov. Posledné 3 mesiace nám 

našťastie nepriniesli skoro žiadne výrazné požiare. Jediným 

zásahom v oblasti požiarnej ochrany bol výjazd do Dolných 

Orešian, kde vypukol požiar poľa. Na mieste zasahovali viace-

ré zbory a podarilo sa ho celkom rýchlo dostať pod kontrolu. 

Ďalším zásahom bola výjazd k padnutému stromu cestou na 

Červený Kameň z Častej. No a opäť sme do terénu vyšli aj 

s prístrojom AED. Konkrétne išlo o zdravotnú asistenciu cyk-

listovi, ktorý spadol z bicykla na Píle. 

Hasiči z Častej sa aj naďalej aktívne zapájajú do kul-

túrno spoločenského diania v obci. Medzi prvé podujatie patri-

lo letné kino, ktoré sa s pravidelnosťou opakovalo na futbalo-

vom štadióne v Častej. DHZ Častá tu počas jedného piatkového 

večera pripravila pre deti penu, ktorá sa u nás stále teší veľkej 

obľube.   

Tradičným podujatím v spolupráci s farnosťou sv. 

Imricha v Častej je „Púť k Nanebovzatej Panne Márii“ na hrade 

Červený Kameň. Aj v tomto roku sa naši členovia zúčastnili 

slávnostného sprievodu pri príležitosti tohto sviatku. A ako už 

býva zvykom, nechýbala aj spoločná pamätná fotografia, ktorú 

môžete vidieť nižšie. 

V mesiaci august sme 

si pripomenuli štátny sviatok 

Slovenského národného pov-

stania. V Častej si ho pripomí-

name aj zapálením vatry 

v areáli futbalového štadióna. 

Hasiči aj v tomto roku posta-

vili vatru v predstihu pár dní. 

Okrem stavby a požiarneho 

dozoru sme sa v tomto dni 

zúčastnili aj dvoch ďalších 

aktivít. Prvou bola asistencia 

pri kladení vencov na počesť 

padlým pri Kostole sv. Imri-

cha, ako aj pri pamätníku na 

častianskom cintoríne. Druhou bolo ocenenie našich členov v 

rámci oceňovania osobností spoločenského, kultúrneho a špor-

tového života v obci - Častovský škorec 2024, ktorá im bola 

udelená za záchranu života. Z nášho zboru bolo ocenených 

hneď niekoľko členov. Aj touto cestou im gratulujeme 

a ďakujeme za ich aktívnu činnosť pre zbor a obec. 

DHZ Častá sa zúčastnila aj účelového cvičenia civil-

nej ochrany, pod taktovkou Slovenského národného múzea 

v spolupráci s Odborom krízového riadenia Okresného úradu 

Pezinok a Slovenským skautingom. Na mieste sme boli 

s vozidlom Karosa a deti si tam mohli vyskúšať hasenie našich 

plechových plamienkov, ktoré máte možnosť poznať z našich 

či obecných akcií.  
Záver leta nás poznačil najmä výdatnými dažďami. Aj 

preto sme začiatok mesiaca september strávili prípravami na 

prípadné povodne. Protipovodňo-  
pokračovanie na strane 10 →  
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vé opatrenia ste vizuálne mohli vidieť na Sokolskej ulici 

(Pažic), kde boli umiestnené protipovodňové valy. V zálohe 

však boli pripravené aj viaceré pieskové mechy, ktoré mali byť 

umiestnené na zaplavované miesta. V spolupráci s obcou však 

prebehli aj ďalšie opatrenia a práce, ktoré mali zabezpečiť lepší 

priebeh prípadných operácií. Naša asistencia bola však najviac 

potrebná pri odstraňovaní padnutých stromov. Celkovo sa 

v priebehu 13. – 15. septembra zasahovalo 4x.  

DHZ Častá sa však zapojila aj do množstva ďalších 

aktivít, kde ste nás mohli stretnúť. V skratke sme sa zapojili do 

aktivít a podujatí ako: branné cvičenie ZŠ s MŠ Častá, požiarna 

asistencia na Air Grill, či Festivale zabudnutých remesiel.  

Nastáva nám obdobie jesene a zimy. Spolu s ním aj 

vykurovacia sezóna. Prosíme vás o obozretnosť či už pri vrto-

choch počasia, alebo aj pri kúrení. Dbajte na údržbu kotlov 

a komínov. 

 

„Bohu na slávu – blížnemu na pomoc!“ 

 

Jakub Šulák 

foto: František Kašický, členovia DHZ  

Juraj Fándly v letnom čundri školského klubu detí v Častej 

 

 Písal sa 8. júl roku 2024, keď začalo naše turistické 

„čundrovanie“, putovanie po stopách Juraja Fándlyho, výz-

namného rodáka z Častej. Zúčastnilo sa ho viac ako 40 detí a 5 

zanietených vedúcich zo Školského klubu detí pri ZŠ s MŠ 

v Častej (ďalej len ŠKD) .  

 Celý príbeh začal nájdením truhlice s pokladom, ktorá 

ukrývala dôležitého pomocníka na našich cestách a turistických 

chodníčkoch. Bol ním turistický denník pre každého 

„čundráka“ a list od Juraja Fándlyho s prvými inštrukciami. V 

ten deň iba vedúci tušili, čo nás čaká a neminie, ale verte, že 

v skutočnosti to bolo oveľa lepšie ako akékoľvek naše očakáva-

nia.  

 Vytvorili sme tímy, pokriky a tímové erby a potom 

sme a už vrhli do dobrodružstiev, ktoré na nás počas nasledujú-

cich piatich dní v letnom dennom tábore čakali. Prešli sme 

miesta v našej obci, aj v jej okolí, ktoré sa spájajú so životom 

významnej osobnosti Juraja Fándlyho. Navštívili sme hrad Čer-

vený Kameň, kopec Opálenka a obec Píla, spoznali ťažký život 

baníkov počas prechodu banským chodníkom pod Pezinskou 

babou, ako aj komentovanou návštevou Antimónovej bane, 

zvládli prechod cez Čertov jarok do susednej obce Doľany, kde 

sme navštívili OÚ, náučný chodník, zastavili sa pri arboréte 

a pocítili úžasnú rodinnú atmosféru s vôňou histórie vo vod-

nom mlyne u rodiny Soósovej. Celé naše putovanie sme ukon-

čili piatkovou návštevou pamätnej izby Juraja Fándlyho 

v Naháči, ktorá sa nachádza na fare, kde pôsobil viac ako 27 

rokov svojho života. Keďže J. Fándly bol okrem iného zaniete-

ným včelárom, nemohli sme vynechať ani návštevu Včeloviny 

v Smoleniciach, kde sme mali možnosť nie len privoňať 

k sladučkému medu, ale aj nazrieť do fascinujúceho života 

včiel. 

 Počas putovania sme sa zoznámili aj s geocachingom, 

morzeovkou, ale aj turistickými značkami. Pozbierali sme erby 

a pečiatky zo všetkých miest, ktoré sme navštívili. Och, bolo 

toho veľa, čo sme zažili a o čom, by sme vám radi napísali no, 

o tom hádam niekedy osobne. Zážitky a dobrodružstvá odkla-

dáme do batôžkov a už navždy ostanú s nami. Prežili sme krás-

nych päť dni a už teraz sa tešíme, čo nám prinesú tie o rok. 

Vedúci už teraz „kujú tajné plány“, ako nám pripraviť ďalší 

nezabudnuteľný tábor! 

 A aby sme nezabudli, veľká vďaka za spoluprácu patrí 

OÚ Píla, Malokarpatskému baníckemu spolku, OÚ Doľany, 

rodine Soósovej v historickom mlyne, OÚ Naháč, ako aj reš-

taurácii Krčma pod hradom a Reštaurácii na štadióne za úžasné 

jedlá. A v neposlednom rade patrí najväčšia vďaka fare 

a nášmu skvelému p. farárovi Vladimírovi Banskému za osob-

nú a materiálnu účasť na tábore.  

 

Mgr. Andrea ŠÁNDOROVÁ,  

vychovávateľka ŠKD pri ZŠ s MŠ v Častej 

 

 

 Otvorenie školského roka 2. septembra 2024 v základ-

nej škole  prebehlo v priateľskej atmosfére. Zišli sa nielen žiač-

ky a žiaci, ale aj ich rodičia, učitelia a ďalší členovia školskej 

komunity. Pán riaditeľ Jakuš  
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spolu s pánom starostom Kašickým ofi-

ciálne privítali všetkých prítomných a 

popriali im úspešný školský rok. Pán 

riaditeľ vo svojom príhovore vyzdvihol 

význam vzdelania a zdôraznil, že škola sa 

bude aj naďalej snažiť o zvyšovanie kva-

lity vzdelávacieho procesu. 

 Zároveň privítal aj nové posily v 

pedagogickom zbore. 

Slávnostné otvorenie školského roka sa 

nieslo v duchu radosti, očakávania a od-

hodlania dosahovať nové ciele. Jedným z 

najemotívnejších momentov otvorenia 

školského roka bolo privítanie nových 

prváčat. 

 Nadišiel ten veľký deň, spoločne 

s rodičmi postávali ráno pred školou, s 

kvetinkami a darčekmi pre pani učiteľky 

a pozorne sledovali, ktorá bude tá ich - 

naša... A skoro a rýchlo sa to aj dozvede-

li. 

 Pasovania sa ujal pán riadi-

teľ, ktorý vyzeral ako kráľ. Naše víly 

– pani učiteľky Anka a Žofka si ich 

potom odviedli do pripravených 

tried. Triedy sa im veľmi  páčili. 

Páčila sa im aj  samotná novučičká 

škola. Potešili sa, že ju budú každý 

deň navštevovať. 

 Títo malí žiaci, ktorí len 

začínajú svoju školskú púť, prešli 

symbolickou slávnostnou bránou, 

ktorá im otvorila dvere do sveta 

vzdelania. 

 Pre mnohých z nich to bol 

nezabudnuteľný okamih, ktorý si 

budú pamätať po celý život. Želáme 

všetkým žiačkam aj žiakom, učiteľ-

skému zboru aj rodičom detí úspeš-

ný a inšpiratívny školský rok. 

 

 

 
                  Mgr. Karolína Fedáková 

Pasovanie žiaka 

Spoločná fotografia 1. ročník 

Pasovanie triednych učiteliek 

Prvý školský deň - všetci 



Strana 13 

Ročník XVII, číslo 3/2024 

Slávenie dožiniek v stredoveku 

 

Čo sú dožinky? 

 Je to slávnosť po skončení žatvy. Dožinky, alebo Žat-

va, v histórii patrili medzi najvýznamnejšie slávnosti v roku, 

pretože oslavovali úrodu a bohatstvo v podobe zrelých plodov 

a bohatej úrody obilnín. Cez leto vrcholili všetky poľnohospo-

dárske práce, preto ľudia nemali veľa voľného času, ktorý by 

venovali zábave. V tomto období išlo o zaistenie si úrody do 

zimných mesiacov. Po žatve nastal čas na oslavy a zábavu. 

 

Slovanská tradícia  

 Ako viaceré naše tradície, majú aj dožinky korene u 

Slovanov. V minulosti viaceré národy a náboženstvá mali po-

trebu vzdať vďaku za bohatú úrodu Bohu, bohom, prírode, du-

chom a iným, čím sa formovali aj určité rituály. Slovania sa 

počas tradičných osláv radovali z uplynulého obdobia, sláv-

nostne sa s ním lúčili a vítali novú fázu roka. Slovania za úrodu 

vzdávali vďaku konkrétnym bohom. Z veľkej slovanskej sväty-

ne Arkona sa zachovala tradícia: „Po žatve vstúpil žatec boha 

Svantovíta do arkonského chrámu na ostrove Rujana a priniesol 

obeť zemskej úrody.“ Iná tradícia hovorila o mladej žatkyni s 

vencom na hlave, ktorá podávala hospodárovi veniec z obilia a 

poľných kvetov a priala mu menom všetkých žatcov zdravie a 

šťastie. 

 

Dožinky v stredoveku 

 Podstata dožiniek sa nezmenila ani v období raného 

kresťanstva, stredoveku či novoveku. Viacero slovanských 

tradícií a sviatkov sa v kresťanskej spoločnosti pretransformo-

valo, tak to bolo aj s dožinkami. Tie sa spájajú hlavne so sviat-

kom Sedembolestnej Panny Márie (15. 9.), pričom pri tomto 

sviatku boli do kostola prinášané obetiny vo forme plodov, 

bylín, ale neskôr aj vencov. Tieto plodiny mali byť následne 

posvätené. Už v stredoveku slávili ľudia dožinky po spoločnej 

žatve s tými, ktorí mali na nej priamu účasť. Oslavovali si na 

sedliackych hospodárstvach, ale aj v mestách. V stredoveku 

bolo podstatou dožiniek poďakovanie sa za dary úrody, s čím 

súviseli aj prosby za požehnanie úrody tej nadchádzajúcej. Ľu-

dia si uvedomovali, že podstata dobrej úrody, ktorá bola pod-

statou ich prežitia, bola spojená s rôznymi faktormi, ako dobré 

počasie, dostatok vlahy a podobne. V tomto období sa ľudia 

spoločne stretli, dopriali si lepšie jedlo a pitie a boli vďační za 

to, čo dopestovali. Veľakrát boli tieto udalosti spojené aj s hud-

bou a tancom.  

 

Dožinkový veniec 

 Dožinkový veniec symbolizoval slnko, ktoré dáva 

zemi energiu, z ktorej rastie úroda. Bol upletený z posledných 

klasov obilia na poli a farebných kvetov, ktoré mali zabezpečiť 

úrodu v budúcom roku. Nesmeli chýbať makovice či červené 

jarabiny, pričom červená farba bola znakom prosperity a ochra-

ny. V makovici je zase mnoho semienok, čo značí hojnosť. 

Verilo sa, že tento veniec zabezpečí dobrú úrodu v budúcom 

roku. Čím väčší veniec bol, tým mala byť bohatšia úroda. Pre-

dával sa hlavnému hospodárovi alebo vrchnosti. Dokonca bol 

tento veniec dôležitý počas vianočných sviatkov. Zrno z venca 

sa používalo do múky do pečiva alebo sa sypalo sliepkam, aby 

dobre niesli, prípadne sa dávalo kravám pre dobrú dojivosť. 

 

Posledný snop 

 Posledný snop mal byť veľký a ťažký. Z najkrajších 

zožatých klasov sa uplietla kytica alebo dožinkový veniec a 

zrno z neho sa zvyklo na jar primiešať do osiva. Poslednému 

snopu sa hovorievalo aj stará, baba alebo nevesta. V stodole 

mal dôležité, čestné miesto. Zrno z neho mlátili ako posledné a 

bola mu pripisovaná magická moc. Niekedy sa snop obliekol za 

človeka, do ženského alebo mužského odevu. Symbolika sa 

vtedy preniesla na ducha obilia. Niekedy sa okolo tohto panáka 

tancovalo,  alebo  sa tancovalo aj s ním, čo malo zabezpečiť  

dobrú úrodu  v budúcom roku. 

 

Nikola Heger Schwammelová 

historik - Malokarpatské múzeum v Pezinku 

OZ Schatmansdorf 

O Z  S C H A T M A N S D O R F  
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 V piatok sme sa do toho pustili. Upravili sme 

červenokamenskú lúku (Slovenské národné múzeum - 

Múzeum Červený Kameň). Jedna skupina sa pustila do 

zvozu všetkého materiálu (Kovaplet Častá) a druhá sku-

pina do značenia tratí v miestnej zvernici – v obore 

(Lesy SR, Signatech Častá – značky na trati). V sobotu 

to prišlo. Ráno prišli partnerské spoločnosti, chalani 

(Maxone) pustili elektrinu a my sme registrovali a regis-

trovali. Ten pohľad na plnú lúku bicyklov bol aj tento 

rok úchvatný. ŠTART – starodávna časomiera išla zna-

menite, personál na občerstvovačke usilovne pracoval na 

100 %, mastené chlebíky s cibuľkou a vínko boli príjem-

ným spestrením (Pekáreň Častá, Myslík winery) a v cieli 

účastníkov čakal vynikajúci gulášik, cigánska, nápoje. 

(Martin Myslík & company). Občas sa niekde vytvorila 

aj dlhšia rada, ale účastníci boli fantastickí a všetko brali 

s humorom. Avšak jeden rad nás nesmierne tešil, a to 

záujem malých detí o absolvovanie detských tratí v 

sprievode našich BTC členov. Tento rok sa o zábavu 

menších bajkerov postaralo aj Materské centrum – Zdra-

vé rozumy. Chalani hovorili, že toľko nenajazdia ani 

počas našich pravidelných výjazdov. Deti sme zabávali 

taktiež aj vymaľovávaním - ich vlastným návrhom cyk-

listických čiapok. Veľká vďaka patrí OÚ Častá za fi-

nančný príspevok, ktorý pravidelne využívame na pro-

pagáciu obce a vecné dary pre účastníkov. Sponzorom, 

ktorí venovali ceny do veľmi bohatej tomboly a jedlo do 

VIP stánku (KOOR, ELVIP, Pančuškovo, Perkins, Re-

lax Trnava, Stexo 1, Kraj, Hetrix, Abus, Pizzeria Dedin-

ka), hasičskému zboru v Častej za cisternu s vodou na 

oplachovanie vašich bajkov.  

 A na záver, veľká vďaka patrí hlavnému sponzo-

rovi MTBIKER, všetkým členom OZ BTC Častá, ich 

rodinným príslušníkom a priateľom, ktorí sa pričinili o 

perfektný priebeh podujatia. 

 Tento rok bol aj pre nás výnimočný, kedy ste 

nás potešili vašou rekordnou účasťou 1052 ľudí, začo 

vám patrí veľké ďakujeme. 

 

 Všetkých vás taktiež pozývame na 9. ročník, 

ktorý sa bude konať 2. 8. 2025 – sledujte náš Facebook. 

 

BTC Častá 

OZ BTC ČASTÁ  
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 Športový klub SPC Častá je vďaka hlavnému parnte-

rovi Defense Pro s.r.o. a vašim 2 % z daní z príjmu rozcestova-

ný po ďalekých kútoch Európy a sveta. Koncom augusta sme 

odcestovali na slnečnú Maltu. Rozlúčku s juniorskou reprezen-

táciou SR absolvoval jeden z našich medailovo najúspešnejších 

pretekárov, Kristián Filip Jakubec. Kristián Filip, aktuálne 

bronzový z ME juniorov, vybojoval najprv súboj doma s dy-

zentériou a následne so svetovou špičkou na MS, ktorá sa v 

nevídanej kvalite zišla na Malte. Svoje dlhoročné ťaženie zavŕ-

šil výborným 6. miestom ako tretí najúspešnejší Európan na 

tomto šampionáte výkonom 765 kg (300+175+290) v kategórii 

do 93 kg. Útok na bronz v mŕtvom ťahu na váhe 295 kg mu len 

tesne nevyšiel. Svoju premiéru mal na MS Jakub Pudmarčík v 

kategórii dorastencov nad 120 kg. Jakub sa od ME, kde vybojo-

val bronz, mimoriadne zlepšil a zapísal pre nás veľký úspech 

ziskom štyroch strieborných medailí. Jeho výkon 622,5 kg 

(255+142,5+225) sú všetko osobné rekordy a veľký prísľub do 

budúcnosti. V úlohe rozhodcu sa na Malte predstavila naša 

skvelá medzinárodná rozhodkyňa Eva Novomeská. V tom is-

tom čase zapísal Martin Havarik na domácej pohárovke v tlaku 

na lavičke vo Svätoplukove výkon 250 kg a získal zlato medzi 

mužmi. Cestujeme tiež na MS do Južnej Afriky, kde má náš 

reprezentant Bystrík Vidašič v kategórii masters medailové 

ambície. Aktuálne nás čaká 28. 9. 2024 pohárová Grand Prix 

Slovakia u nás doma v Častej, kde sa predstaví naša úspešná 

mládež a ženy 

a v októbri cestuje 

klub do Sabinova na 

M-SR družstiev. No 

a reprezentačné 

cestovanie ukončí-

me na Islande vy-

stúpením Kristiána 

Slíža a Samuela 

Lederleitnera na 

megasúťaži MS 

mužov, kde sa obja-

víme po deviatich 

rokoch. Držte palce. 

 

SPC Častá 

 

Trojbojárske leto 

 

 Leto v silovom trojboji bolo v znamení reprezentácie 

v zahraničí. Začiatok júla patril európskemu šampionátu mas-

ters (nad 40 rokov) v silovom trojboji v Plzni. Našu dvojicu 

pretekárov sprevá-

dzali ako rozhodco-

via Eva a Ondrej 

Novomeskí. Ako 

prvý nastúpil v ka-

tegórii masters 1 

(nad 40 rokov) do 

93 kg Ján Lenart. 

Obsadil celkové 

4.miesto a cenné 

striebro v tlaku na 

lavičke za výkon 

200 kg. O kategóriu 

vyššie, masters 2 

(nad 50 rokov) do 

93kg, dosiahol na vlas rovnaké umiestnenie Marián Daňo. 

Akurát striebro v tlaku na lavičke zapísal na váhe 187,5 kg, čo 

je nový národný rekord.  

 Začiatkom augusta letela trojica našich reprezentantov 

tlakárov do francúz-

skeho Bordeaux na 

ME v tlaku na la-

vičke. Ako prvý do 

bojov zasiahol do-

rastenec do 66 kg 

Samo Antalík a s 

výkonom 110 kg 

vybojoval bronz. V 

kategórii do 93 kg 

obhajoval titul Juraj 

Gabriel Blažíček. 

Svojich súperov 

deklasoval aj tento 

rok a zlato obhájil 

výkonom 190 kg. V kategórii žien do 63 kg kolekciu medailí 

dorovnala výborným striebrom naša rekordérka Ľubica Polko-

rábová výkonom 120 kg.  
pokračovanie na strane 16 →  
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Začiatkom augusta letela trojica našich reprezentantov tlakárov 

do francúzskeho Bordeaux na ME v tlaku na lavičke. Ako prvý 

do bojov zasiahol dorastenec do 66 kg Samo Antalík a s výko-

nom 110 kg vybojoval bronz. V kategórii do 93 kg obhajoval 

titul Juraj Gabriel Blažíček. Svojich súperov deklasoval aj tento 

rok a zlato obhájil výkonom 190 kg. V kategórii žien do 63 kg 

kolekciu medailí 

dorovnala výbor-

ným striebrom naša 

rekordérka Ľubica 

Polkorábová výko-

nom 120 kg.  

 Na konci 

augusta sme cesto-

vali do Cluj - Napo-

ca v Rumunsku na 

MS v silovom troj-

boji juniorov. Náš 

borec Kristián Filip 

Jakubec predviedol 

výborný výkon a 

osobný rekord v 

kategórii do 93 kg, 767,5 kg v trojboji a len o telesnú váhu pre-

hral boj o bronz. Kristián Filip si nechal naložiť na posledný 

pokus v ťahu 302,5 kg čím zaútočil na titul v tejto disciplíne a 

bronz v trojboji. Žiaľ, nechýbalo veľa, ale pokus bol neplatný. 

Ale aj tak si odniesol vzácny bronz v mŕtvom ťahu za výkon 

290 kg. Aj tu nás ako rozhodca reprezentoval Ondrej Novome-

ský.  

 Všetkým našim skvelým silákom ďakujeme za repre-

zentáciu našej obce a Slovenska. 

 

Pavol Kovalčík 

 

Air Grill 2024  
 

 Toto leto sa vyznačovalo ustáleným, suchým 

a horúcim počasím, čo naznačovalo, že i 13. ročník modelár-

skeho leteckého dňa „Air Gril“, naplánovaný na 13. 7. 2024 by 

mohol prebehnúť bez klimatických problémov. Čas plynul, 

prípravy vrcholili, dolaďovali sa posledné zmeny až prišiel 

spomínaný dátum.  

 Sobota, deň konania Air Grill privítala všetkých pilo-

tov i návštevníkov krásnym slnečným, ale ako sa už stáva pra-

vidlom, trochu veterným počasím. Prví piloti dorazili na letisko 

v priebehu štvrtka a piatka. Mali tak možnosť otestovať svoju 

techniku, či je všetko tak, ako má byť, prípadne niečo zmeniť 

a doladiť, aby v sobotnom programe leteckého dňa dopadlo 

všetko na 100% a mali radosť z vystúpenia oni aj diváci.  

 Letový program otvoril na rannom brífigu príhovorom 

riadiaci letov, predseda RC klubu Častá Rudolf Pribul, 

v ktorom všetkých účastníkov 

privítal, predostrel bezpečnost-

né aspekty lietania s dôrazom 

na súčasné prebiehanie vy-

hliadkových letov vrtuľníkom 

R44 Raven II pre verejnosť, 

spôsob radenia sa pilotov do 

poradia jednotlivých vystúpe-

ní, potrebu opatrnosti pri ma-

nipulácii a prevádzke spaľova-

cích a turbínových motorov 

z dôvodu veľkého sucha 

a s tým spojeným zvýšeným 

rizikom vzniku požiaru, ktoré 

počas celého dňa eliminovala 

aj prítomnosť posádky DHZ Častá na letisku. Po príhovore sa 

začal letový program vystúpením a ukážkou pilotáže jednotli-

vých pilotov. Návštevníci Air Grill mali možnosť v priebehu 

dňa vidieť majstrovstvo 25 pilotov. Menovite napríklad:  Bilčík 

Dušan z RC klubu Abrahám – Futura JET s rozpätím krídiel 

250 cm, ktorý okrem skvelej akrobacie predviedol divákom aj 

niekoľko nízkych preletov nad  

RC KLUB ČASTÁ  

pokračovanie na strane 17 →  
Každý pilot dostal od usporiadateľa niečo na pamiatku 

Napriek horúcemu počasiu prišlo na Air Grill niečo cez 500 malých i 

veľkých návštevníkov 

Ranný brífing a príhovor predsedu RC klubu Častá Rudolfa Pribulu 
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dráhou, Filípek Pavol zo Studienky – L 39 s rozpätím krídiel 

270 cm, maketovo spracovaný model lietadla vzdušných síl 

SR, Moring Marek z RC klubu Kľačany – Predátor JET 

s rozpätím krídiel 265 cm, Turanský Vladimír z Czechoslovak 

Jet Team – Viper JET s rozpätím krídiel 345 cm. Pohon všet-

kých spomenutých lietadiel zabezpečovali spaľovacie turbíny. 
S elektro-turbínovým pohonom sa predstavili piloti z Tomášo-

va: Uszák Hugo – Mirage 2000 s rozpätím krídiel 60 cm, Us-

zák Adam – Mig 29 s rozpätím krídiel 60 cm, ktorý bohužiaľ 

skončil haváriou a totálnou devastáciou modelu. Medzi akro-

batmi sa divákom predstavili piloti: Babiak Martin z LMK BA-

Vajnory – CAP 232 s rozpätím krídiel 202 cm,  Doležal Martin 

z Modelklubu Malacky – Extra 260 s rozpätím krídiel 270 cm,  

Dvorský Tomáš z LMK BA-Vajnory – Extra 260 s rozpätím 

krídiel 170 cm, Feher Robert z Modelklubu Malacky – Katana 

s rozpätím krídiel 250 cm, Novotný Marco z RC klubu Dlžín – 

Gamebird 60 s rozpätím krídiel 175 cm, Supek Miloš z RCMK 

Trnava  YAK 55 s rozpätím krídiel 270 cm a Raven s rozpätím 

krídiel 240 cm, Šilhánek Vladimír z RCMK Trnava – Ultimate 

s rozpätím krídiel 240 cm, Zahoran Martin z LMK BA-Vajnory 

– Edge 540 s rozpätím krídiel 270 cm. Pilot Lenarčič Igor zo 

Spišskej Novej Vsi predstavil divákom v neletovej ukážke pri 

„taxovaní“ po ploche krásnu, do detailu prepracovanú maketu 

dvojplošníka WACO YMF 5 s rozpätím krídiel 360 cm, stavba 

ktorého trvala úctyhodných 7,5 roka. V letovej ukážke potom 

predviedol vetroň Orlík 2 s rozpätím krídiel 500 cm. Zástupcu 

lietadiel z obdobia „WW II“ predviedol Polakovič Peter 

z Jaslovských Bohuníc – Mustang P 51 D s rozpätím krídiel 

144,5 cm. Z pilotov vrtuľníkov spomeniem Kočiša Filipa 

z Limbachu – LOGO 700 EXTREME s rozpätím rotora 157 cm 

a Kirňáka Tomáša z RC Letky Košice – OMP M7 s rozpätím 

rotora 160 cm. 

Futura JET - nízky prelet nad dráhou v podaní pilota Dušana Bilčíka  

Martin Zahoran predvádzal so svojim Edgeom 540 s dvojvalcovým 

motrom DLE 111 tzv. vis na vrtuli 

Maketa lietadla Waco YMF5 s motorom Moki 400 cm3 s hmotnosťou  

70 kg a rozpätím 360 cm pilota Igora Lenarčiča 

Maketovo prepracovaný L 39 Pavla Filípka bol v letovej fáze na nero-

zoznanie od skutočného lietadla, pri dvoch pristátiach ho potrápil 

predný podvozok, no našťastie bez vážneho poškodenia modelu 

Súčasťou programu bolo aj vystúpenie a vyhliadkové lety Rogallo 

Teamu z Dubovej 

pokračovanie na strane 18 →  
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Súčasťou programu modelárskeho leteckého dňa bol 

aj prelet skutočného lietadla, Tomark Viper SD-4 Night VFR 

Národného leteckého centra nad priestorom vzletovej 

a pristávacej dráhy RC letiska. Toto lietadlo s hmotnosťou 600 

kg je vyrábané slovenskou spoločnosťou Tomark s.r.o. a je 

využívané na výcvik PPl a súkromné lety po celej Európe i 

prenájmom s pilotom či vlastníkom PPl licencie. Letovú ukáž-

ku nízkym preletom ako pilot NLC predviedol Radoslav Pribul. 

V programe bola aj  ukážka pilotáže a manévrovateľnosti mo-

torového rogala v  podaní jedného z dvoch pilotov Rogallo 

teamu z Dubovej. Po letovej ukážke Rogallo Team tak, ako aj 

vrtuľník R44 Raven II vykonávali vyhliadkové lety pre verej-

nosť do okolia Častej a nad hrad Červený kameň, o ktoré bol 

v oboch prípadoch enormný záujem zo strany divákov. Taktiež 

mal na RC letisku svoju tradičnú zastávku už 10. ročník Malo-

karpatskej Veterán Tatra Rallye organizovanej Veterán Tatra 

Clubom Šenkvice. Návštevníci Air Grill tak mohli obdivovať 

cca tri desiatky nablýskaných štvorkolesových tátošov.  

Počas celého horúceho dňa mali piloti k dispozícii 

občerstvenie v hlavnom, registračnom a riadiacom stane – ká-

vu, čapované pivo, kofolu a na zahryznutie domácu štrúdľu. 

Ako vždy sa k prvému obedu podával chutný guláš a neskôr 

popoludní ako druhý obed pečené kurča. Pre divákov bol 

k dispozícii v zázemí letiska, v tieni stromov bufet, ktorý bol 

taktiež intenzívne navštevovaný. Niet divu, veď teploty 

v priebehu dňa ďaleko prekračovali 30°C. Detský návštevníci 

hojne využívali skákací hrad, maľovanie na tvár, preliezky 

a  pieskovisko, alebo sa z mnohých stávali malí piloti po zakú-

pení skladacieho lietadla – tzv. „hádzadla“.  

Napriek už spomínaným vysokým teplotám sa celý 

Air Grill niesol v pohodovej a priateľskej atmosfére, čo bolo 

vidno na tvárach účinkujúcich i návštevníkov. Zásluhu na tom 

mala profesionálne zvládnutá príprava a práca celého tímu RC 

klubu Častá pod taktovkou predsedu Rudolfa Pribulu. Ten cca 

o 16:30 hod. pri záverečnom brífingu ukončil oficiálnu letovú 

časť LD, všetkým pilotom poďakoval za predvedené letové 

ukážky a vyslovil pozvanie na budúcoročný Air Grill 2025.  

 

Roman Setnický 

foto: autor 

 

Jubilejný XV. Ročník súťaže historických modelov   

 

 Cez  víkend 6. - 8. septembra 2024 sa uskutočnil jubi-

lejný už XV. ročník Malokarpatského pohára RC historických 

leteckých modelov. Súťaž sa aj v tomto roku uskutočnila na 

súkromnom modelárskom letisku RC klubu Častá, ktorého 

štatutárnym zástupcom je p. Rudolf Pribul a súťaže sa zúčastni-

li pretekári z troch krajín -  Slovenska, Česka a Maďarska. 

pokračovanie na strane 19 →  

MALOKARPATSKÝ POHÁR 2024  

Prelet lietadla Tomark Viper SD-4 Night VFR pilotované Radoslavom 

Pribulom 

Ani tento rok nechýbali na Air Grill autoveterány 

Návštevníci Air Grill mali k dispozícii po celý deň vyhliadkové lety 

Trofeje pre víťazov 

https://www.jetphotos.com/aircraft/Tomark+Viper+SD-4+Night+VFR
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 Súťaž organizačne zabezpečoval modelársky klub 

Dubnica nad Váhom, za sponzorstva firmy Ariane Sport  pána 

Jozefa Jaššu, predajne modelárskych potrieb RC SVET  z  Bra-

tislavy, Michala Žitňana a firmy Reklamný polep Trenčianska 

Teplá a samozrejme, ako už tradične aj samotného riaditeľa 

súťaže Štefana Mokráňa. Patronát nad súťažou prevzal aj v 

tomto roku starosta obce Častá František Kašický, ktorý zaob-

staral pre súťažiacich potrebné palivo.   

 Meteorológovia sľubovali krásne, slnečné počasie a 

veterno, čo sa aj  naplnilo. V piatok si ešte mohli prítomní pre-

tekári zalietať v krásnom podvečere nesúťažné lety a vyskúšať 

zákernosti silného vetra, čo sa aj podarilo kamarátom 

z Bardejova, ktorí vyskúšali aj pristátie na konároch stromu. V 

sobotu sa začalo lietať za veterného slnečného počasia, čo pre-

verilo schopnosti všetkých pilotov. V nedeľu bolo počasie také 

isté, a tak sme mohli odlietať kategórie „Cross“ v kategóriách 

OTVR, 1/2A Electric. 

 Piatkové poobedie bolo venované zabezpečeniu záze-

mia súťaže. Stavali sa stany, prístrešky pretekárov, ale aj 

„sekretariátu“ súťaže a bufetu.  

 V zmysle rozpisu súťaže sa v sobotu  o 9:30 hod. 

uskutočnil nástup pretekárov. Súťaž otvoril  jej riaditeľ Š. 

Mokráň. Na území obce privítal všetkých pretekárov a funkcio-

nárov starosta obce Častá F. Kašický, ktorý poprial štartujúcim: 

„Toľko pristátí, koľko štartov.“  Na modelárskom letisku RC 

klubu Častá privítal účastníkov člen výboru pán Karol Kováč, 

ktorý poprial všetkým krásne zážitky a veľa radosti z lietania.  

Po privítaní a vydaní pokynov súťažiacim riaditeľom 

a športovým komisárom Jirkom Šilarom  prišlo aj na slávnost-

né chvíľky. Naši jubilanti dostali svoje sviatočné torty a pamät-

né listy: Aloiz Pajdhauser (70), Jan Labaš (65), Jozef Barčík 

(65) a napokon aj XV. ročník súťaže ‘MALOKARPATSKÝ 

POHÁR‘, ako aj majster sveta v kategórii ELECTRORUBBER 

za rok 2024 zo svetového podujatia v Maďarsku Samuel Potan-

čok.  

 Potom sa už začalo so samotným lietaním. Na súťaži 

sa prezentovalo celkom 42 prete- 
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Spoločný nástup pretekárov pri otvorení súťaže 

Riaditeľ súťaže Štefan Mokráň a zapisovateľka výsledkov Judi Pajdl-

hauserová 

Privítanie súťažiacich a otvorenie súťaže, na foto zľava: športový 

komisár Jirko Šilar, riaditeľ súťaže Štefan Mokráň, starosta obce 

Častá František Kašický, zástupca starostu Jozef Dukát a člen výbo-

ru RC klubu Častá Karol Kováč 

Jirko Šilar štartuje CICLONE Jozefa Barčíka 



károv ktorí predstavili 89 modelov. Najstarším účastníkom bol 

Miroslav Čamaj z Banskej Bystrice, najmladším Alex Ďuriš z 

Nitry. Vzhľadom na počasie nebol vydaný časový program, ale 

každý pilot mal možnosť slobodne sa rozhodnúť pre príslušnú 

kategóriu, ktorú si zvolil a išiel lietať. Všetky kategórie stihli 

odlietať svoje súťažné lety v sobotu. 

V rámci vyhlasovania výsledkov si všetci „medailisti“ prevzali 

poháre, diplomy a účastnícke listy. Riaditeľ súťaže Š. Mokráň 

poďakoval všetkým účastníkom, za aktivitu a dobrý priebeh 

súťaže. Fotodokumentáciu nám nezištne zaistil domáci Roman 

Setnický.  

 V nedeľu sa uskutočnila už tradičná súťaž Cross-V 

kategórii ½ A ELECTRIC  ako aj OTVR, kde sa uskutočnili 

neľútostné boje a vzhľadom na silný vietor sa RC Poštolka 

musela zrušiť, lebo táto kategória lietadiel má ovládanú iba 

smerovku. Lietalo sa opäť po dvojiciach systémom K.O. 

 Na záver rád poďakujem Štefanovi Mokráňovi za 

prípravu a organizáciu jubilejného  XV. ročníka 

Malokarpatského pohára, ktorý vynaložil veľa síl a času pre 

jeho zdarný priebeh. 

 Samozrejme, veľké poďakovanie patrí aj modelárom z 

RC klubu Častá. Ich člen výboru Karol Kováč nám všemožne 

vychádzal v ústrety, a tak prijatie v ich areáli a pomoc pri 

organizovaní tohto nádherného podujatia našlo ocenenie aj u 

samotných súťažiacich. 
 

Výsledky jednotlivých kategórií: 

 V kategórii ½ A ELECTRIC OT štartovalo 9 

pretekárov. Víťazom sa stal V. Mojžiš.  s modelom Fubar pred 

D. Špačekom (Jitřenka) a M. Ihring (KL-61). 

 V kategórii ELOT (striedavé motory)  štartovalo 12 

pretekárov. Víťazom sa stal M. Žitňan ml.  s modelom Fubar 

pred V. Antoňákom  (KL-61) a M. Oravcom  (Eros). 

 V kategórii TEXACO štartovali 6 pretekári. Víťazom 

sa stal J. Acs s modelom (Pelikán), pred M. Salákom (Airborn) 

a R. Maděrom (Valkiria). 

 V kategórii ½ TEXACO štartovali 5 pretekári. 

Víťazom sa stal M. Petrila s modelom (MiniHogan), pred M. 

Salákom  (Kerswap) a R. Maděrom  (SanJose). 

 V kategórii OTVR Gliders  (vetrone) štartovalo 16 

pretekárov. Víťazom sa stal M. Ihring s modelom (Žehrovice), 

pred K. Horáčkom  (Uranio) a M. Ďurišom (Luš). Víťaz tejto 

kategórie, Marian Ihring si prevzal „Putovný pohár“ a stal sa 

jeho držiteľom do budúceho roku. 

 V kategórii NMR 2,5 Nostalgia  štartovalo 5 

pretekárov. Víťazom sa stal P. Rábek s modelom (PineNeedl ), 

pred M. Čamajom  (Alert) a J. Kadlecom  (Ciclone). 

 V kategórii RC Poštolka štartovalo 25 pretekárov.  

Víťazom stal P. Rábek  pred J. Šilarom  a J. Barčíkom. 

 V kategórii Elektrogumák štartovali 5 pretekári. 

Víťazom sa stal S. Potančok s modelom (Sokol 365-G) pred O. 

Debreczényim  (Vega 5) a J. Barčíkom  (Sokol 365-G). 

 K.O. systém v kategórii ½ A Electric napokon vyhral 

Dalibor Špaček z Českej republiky, v kategórii OTVR po 

ťažkom boji Kamil Horáček. 
 

Jirko Šilar, športový komisár 

foto: Roman Setnický  
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Na tohtoročnom ročníku Malokarpatského pohára boli predstavení 

traja najlepší modelári Slovenska, ktorí boli ocenení medzinárodnou 

organizáciou FAI. Štefan Mokráň, Michla Žitňan a Michal Žitňan jun. 

Model Miroslava Saláka po pristátí na strome 

V kategórii 1/2 TEXACO obsadili všetky medailové pozície modelári z 

Bardejova, zľava: Miroslav Salák, Miroslav Petrila a Rastislav Maděra 


